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Abstarct

n our research, we aimed to shed light on the critical approach followed by the
critic (Ibn Hashim) in her writings about the artistic vision of Sufi poetry within
its mystical context. She addressed the psychological, religious, philosophical,
and 1deological aspects in her content, in addition to the impact on the Sufi’s
emotions. This literary context is rich with connotations and meanings
expressing noble sentiments and profound moments that appear in Sufi poetry.
Through this, she intended to draw the attention of critics to the importance of
unique artistic and poetic experiences.

Keywords: critical approach - Sufi poetry - critic Ben Hachem.

Resume

Dans notre recherche, nous avons voulu mettre en lumiére Il'approche
critique adoptée par la critigue (Ibn Hashim) dans ses écrits sur la vision
artistigue de la poésie soufie dans son contexte mystique. Elle a abordé dans son
contenu les aspects psychologiques, religieux, philosophiques ainsi que I'aspect
idéologique, et leur impact sur les sentiments soufis, dans un cadre littéraire
riche en suggestions et en connotations exprimant les émotions les plus nobles et
les situations les plus élevées qui apparaissent dans la poésie soufie. Elle visait
ainsi a attirer Il'attention des critiques sur la nécessité de s'intéresser aux
experiences artistiques et poétiques uniques de leur genre.
Mots-clés : approche critique — poésie soufie — critique Ben Hachem.




